

1 هل إثبات إجادة اللغة الإنجليزية إلزامي؟

لا يشترط تقديم إثبات إجادة اللغة الإنجليزية، حيث أن إحدى شروط الحصول على قبول في الجامعات بشكل عام هو تحقيق مستوى معين من اللغة الإنجليزية.

Is the Proof of English Proficiency required?

It is not required to provide proof of English Proficiency, as one of the general admission requirements for universities is achieving a certain level of English Language Proficiency.

2 كيف يمكن للمتقدم أثبات حالة (باحث عن عمل)؟

يمكن الحصول على الإثبات من خلال موقع وزارة العمل عبر الخطوات التالية (خدمات الباحثين عن عمل ← خدمة الرسائل ← رسالة إلى من يهمه الأمر). يجب أن يكون مستند الإثبات حديثاً.

How to provide proof of unemployment?

Proof of Unemployment can be obtained from the Ministry of Labour. This can be done online via the Ministry of Labour website (Job seeker services → Letters service → Letter to whom it may concern). The proof of Unemployment must be recent.

أسئلة شائعة

3 هل يمكن التقديم للبرنامج بدون خطاب القبول؟

لا، لأنه لا يمكن إستكمال طلب التقديم في النظام بدون إرفاق خطاب قبول من إحدى الجامعات المحددة في القائمة.

Is it possible to apply without the offer letter?

No, because the application cannot be completed in the system without attaching an acceptance letter from one of the universities specified in the list.

4 ماذا تشمل بعثة البرنامج؟

تتكفل البعثة بالرسوم الدراسية، بالإضافة إلى منح المبتعث المخصصات المالية لبعثات الدراسات العليا وفقا لقانون البعثات والمنح والإعانات الدراسية وأحكام لائحته التنفيذية.

Does the scholarship cover all tuition & living expenses for the scholars awarded with the scholarship?

The Scholarship covers tuition fees and provides the financial allowances for postgraduate scholarships following Scholarship, Fellowships and Study Grant Law.

5 هل سيتم تمديد الموعد النهائي للتسجيل؟

لا توجد خطة لتمديد فترة التسجيل في البرنامج. يجب على الراغبين بالتسجيل تقديم الطلب قبل الموعد النهائي المعلن.

Will the application deadline be extended?

There's no plan to extend the deadline of application. All interested candidates must apply before the announced deadline of applicaiton.

6 هل يمكنني التقديم للبرنامج بأكثر من خطاب قبول؟

نعم، يمكن لجميع المتقدمين تقديم أكثر من طلب واحد من أي من الجامعات/التخصصات المختلفة الموجودة في القائمة المحددة. ستتم مراجعة جميع الطلبات المقدمة.

Can I apply to the programme with more than one offer letter?

Yes, all applicants can submit more than one application with the different Universities/majors that are in the specified list. All applications submitted will be reviewed.

7 هل البرنامج مقرون بالتوظيف بعد إكمال البعثة الدراسية؟

لا يضمن البرنامج توظيف الخريج بعد إكمال البعثة الدراسية بنجاح، وإنما يهدف إلى تزويده بالمهارات والمعرفة اللازمة في سوق العمل.

Is employment after degree completion part of the Program?

No, the Program does not guarantee employment of graduates after degree completion. It aims at providing them with necessary skills to be ready for the job market.

أسئلة شائعة